
Protokół  Nr VI/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 15 lutego  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1600.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 15 Radnych.  W trakcie obrad sesji  zarządzono jedną pięciominutową przerwę. W 
trakcie omawiania punktu 13 obrady sesji dobrowolnie opuścił 1 Radny.

Porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami
6. Interpelacje Radnych.
7. Uchwalenie budżetu gminy na 2007 r.:

1) Wystąpienie Wójta Gminy,
2) Odczytanie projektu uchwały budżetowej;
3) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;
4) Odczytanie opinii komisji właściwej do spraw budżetu;
5) Stanowisko Wójta wobec złożonych;
6) Dyskusja nad projektem budżetu;
7) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu gospodarczego na lata 2008 – 2009.
9. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Związku Gmin 

„Barcja”.
10. Przedstawienie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.
11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bacianach – Pani Teresa Sawa.
12. Podsumowanie wyborów sołeckich.
13. Odpowiedzi na interpelacje.
14. Wnioski i zapytania.
15. Sprawy różne.
16. Zakończenie obrad.  

Ad.  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  otworzył  obrady  VI  sesji  Rady Gminy 
Barciany. Powitał Radnych,  Dyrektorów szkół oraz Kierowników, sołtysów i zaproszonych gości / 
listy obecności Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji 
są prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 15 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z V sesji Rady Gminy wyłożony 
były do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni 
uwag  nie  zgłosili.  W  związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W 
głosowaniu jawnym protokół  został przyjęty 15 głosami za.

Ad. 4.  Następnie Przewodniczący Rady przedstawił  porządek obrad sesji.  Zapytał  czy ktoś  ma 
uwagi do treści porządku. 



Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił o wprowadzenie do porządku obrad po punkcie 12 
punkt 13 – Informacja Wójta Gminy na temat przeprowadzonych konsultacji i zebranych informacji 
na  temat  reorganizacji  systemu  oświaty  oraz  jako  punkt  14  –  Opinia  Rady  Gminy  na  temat 
reorganizacji systemu oświaty.

Więcej  zmian  nie  zgłoszono.  Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  po 
wprowadzonych zmianach pod głosowanie. W głosowaniu jawnym porządek przyjęto jednogłośnie 
– 15 głosów za.

Po zmianach porządek obrad wygląda następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami
6. Interpelacje Radnych.
7. Uchwalenie budżetu gminy na 2007 r.:

1) Wystąpienie Wójta Gminy,
2) Odczytanie projektu uchwały budżetowej;
3) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;
4) Odczytanie opinii komisji właściwej do spraw budżetu;
5) Stanowisko Wójta wobec złożonych;
6) Dyskusja nad projektem budżetu;
7) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu gospodarczego na lata 2008 – 2009.
9. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Związku Gmin 

„Barcja”.
10. Przedstawienie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.
11. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bacianach – Pani Teresa Sawa.
12. Podsumowanie wyborów sołeckich.
13. Informacja Wójta Gminy na temat przeprowadzonych konsultacji i zebranych informacji na 

temat reorganizacji systemu oświaty.
14. Opinia Rady Gminy na temat reorganizacji systemu oświaty. 
15. Odpowiedzi na interpelacje.
16. Wnioski i zapytania.
17. Sprawy różne.
18. Zakończenie obrad.

 
 
Ad.  5.   Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  

Ad. 6  Interpelacje Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji. 

Interpelacji nie zgłoszono.



Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy, zgodnie z procedurą uchwalenia budżetu, poprosił o zabranie 
głosu Wójta Gminy.
 
1) Wystąpienie Wójta Gminy:
Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski powiedział,  że  projekt  budżetu  gminy  na  2007  rok  został 
stworzony  przez  poprzedniego  Wójta.  Obecna  Rada  Gminy  naniosła  poprawki,  które  Wójt 
przedstawił / załączniki do protokołu to opinie poszczególnych komisji /. Następnie Wójt Gminy 
przedstawił  kwotę  dochodów  i  wydatków  gminnych.  Przedstawił  kwotę  zadłużenia  gminy. 
Powiedział, że na deficyt planowany jest zaciągnięcie kredytu. Dodał, że w bieżącym  roku nie będą 
ogłaszane konkursy na środki unijne. Następnie Wójt Gminy wymienił wydatki budżetowe.

2) Odczytanie projektu uchwały budżetowej:
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  odczytał  uchwałę  Nr  VI/19/2007  w  sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2007 r.

3) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej:
Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał uchwałę Nr 1035/2006 Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  wydania  opinii  o  przedłożonym 
projekcie budżetu na 2007 r.

4) Odczytanie opinii komisji właściwej do spraw budżetu:
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Przewodniczącą  Komisji  Finansów  i 
Budżetowej o przedstawienie opinii Komisji.

Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka przedstawiła opinię Komisji na temat projektu 
budżetu na 2007  r. / opinia stanowi załącznik do protokołu /

5) Stanowisko Wójta wobec złożonych:
Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że nastąpiły zmiany w budżecie, bo taka jest wizja 
Rady Gminy i Wójta. Pojawiły się koncepcje budowy pieców i elektrowni ekologicznych. Po części 
wiąże sie to z wymogami unijnymi. Powiedział, że już zakończył zebrania sołeckie. Były zgłaszane 
różne  wnioski  do  budżetu  m.in.  remonty  dróg  gminnych  i  powiatowych,  poprawa przepustów, 
remont oświetlenia. Dodał, że wszystkie zgłaszane wnioski będą monitowane, pilotowane. Wnioski 
nie ujęte w budżecie będą systematycznie przypominane.

6)Dyskusja nad projektem budżetu:
Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył dyskusję.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja po wniesionych poprawkach opiniuje pozytywnie projekt budżetu.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  także opiniuje pozytywnie projekt budżetu.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka zapytała dlaczego rozbudowa 
ośrodka rekreacyjno – sportowego w Skandawie nie jest ujęta w budżecie.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że rozbudowa tego ośrodka była ujęta w projekcie 
budżetu, ale RIO zarzuciło i dlatego została ona ujęta w programie gospodarczym.



7) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej:
Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę, po czym poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu 
jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 15 Radnych – 14 głosów za, 1 głos wstrzymujący / 
uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia programu gospodarczego na lata 2008 – 2009.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski przedstawił i omówił projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś chce zabrać głos.

Radny Wiesław Gajdowski  zapytał  odnośnie  punktu  4  programu gospodarczego  –  kontynuacja 
budowy GOK. Powiedział, że ośrodek stoi  martwy. Od lat planuje się przebudowę, a środki się 
rozchodzą.  Kawiarnia  Ariadna  przekształcona  została  w  świetlicę  wiejską.  Minister  Oświaty 
zabronił  organizacji  imprez  na  salach  sportowych.  W  ten  sposób  rząd  odcina  mieszkańców, 
zamknął  sobie  drogę  do  pozyskiwania  środków  z  takich  imprez.  Uważa,  że  GOK  powinien 
uaktywnić świetlice wiejskie. Proponuje zastanowić się nad wykorzystaniem ośrodka w Skandawie.
         
 Przewodnicząca  Komisji  Finansów i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka   zapytała  jak  ma  działać 
ośrodek w Skandawie.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że świetlica w Barcianach zostanie uruchomiona. 
Uważa,  że  tu  powinno  być  centrum  kultury.  Program  gospodarczy  to  wizja,  którą  można 
modyfikować. A co do obiektu w Skandawie to ma służyć jako schronisko, ośrodek na konferencje. 
Brakuje w naszej gminie bazy noclegowej.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Elżbieta Machniak uważa, 
ze  należałoby  ponownie  wznowić  koncepcję  budowy  sali  widowiskowej.  Zespół  Barciański 
Basibabki współpracuje z różnymi innymi zespołami ale nie ma zaplecza.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za dyskusję, po czym poddal projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia programu gospodarczego na lata 2008 – 2009 pod głosowanie. W 
głosowaniu  jawnym  projekt  został  przyjęty  jednogłośnie  –  15  głosów  za.  /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /
 
Ad. 9. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Związku Gmin „Barcja”.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  Gmina  Barciany  należy  do  Związku  Gmin 
Barcja. Związek ten ma długa tradycję. W rozmowach jest wielka chęć ożywienia tego związku, a 
nawet całego powiatu. W zamierzeniach jest, aby związek reprezentował powiat w województwie.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie kandydatów na dodatkowego przedstawiciela.

Radny Jarosław Grzesiuk zaproponował Radnego Wiesława Gajdowskiego.

Radny Wiesław Gajdowski  wyraził zgodę.

Więcej kandydatur nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał  go  pod  głosowanie  .  W głosowaniu  jawnym projekt  został  przyjęty  jednogłośnie  –  15 
głosów za / projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu /



Ad. 10. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie planu pracy Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
przedstawiła plan pracy Komisji / stanowi on załącznik do protokołu/

Ad.  11.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  sprawozdanie  z 
działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Pani Teresa Sawa – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach powiedziała, 
że  obowiązek  składania  sprawozdania  Radzie  Gminy  wynika  z  ustawy  o  pomocy  społecznej. 
Następnie przedstawiła sprawozdanie z działalności GOPS./ stanowi ono załącznik do protokołu /

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie, a następnie poprosił o zadawanie pytań 
do Kierownik GOPS.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  pani  Kierownik  jest  osobą  kreatywną.  Poprosił  o 
przedstawienie ilości pracowników w GOPS-ie oraz czy ma jakieś wnioski do Rady Gminy.

Pani Teresa Sawa powiedziała,  że jest  5 pracowników dotowanych,  informatyk,  2 opiekunki,  2 
pracownice  GCI,  które  są  przeszkolone  w  zakresie  pracy  socjalnej.  Przydałby  się  do  GOPS-u 
pojazd do jazdy w teren. Lokalowo mieszczą się w budynku. Dodała, że wkrótce w GOPS-ie będzie 
kasa.

Sołtys Sołectwa Skandawa – Robert Wilamowski powiedział, że powinno się bardziej kontrolować 
przyznawanie świadczeń dla matek samotnie wychowujących dzieci. Matki samotnie wychowujące 
dzieci  to w większości  osoby,  które żyją z ojcami swoich dzieci,  a otrzymują świadczenia.   W 
gminie jest bezrobocie, a  gdy dla rolników potrzeba ludzi do pracy to nie ma chętnych.

Pani  Teresa Sawa powiedziała,  że bezrobotni  niestety  nie są  aktywni.  A jeżeli  matki  samotnie 
wychowujące dzieci przedstawią na to dokumenty, to świadczenie takie należy przyznać.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  istnieje  baza  osób  poszukujących  pracy. 
Bezrobotni są weryfikowani z  tej bazy. Nie ma przymusu pracy. Dodał, że wprowadzono nowy 
sposób nadzoru nad pracownikami prac społeczno – użytecznych, który sprawują Radni. Ponadto 
będzie stworzona grupa pracowników prac interwencyjnych. Brygady te będą zorganizowane. 

Pani Teresa Sawa  zapytała, czy Radni są za tym, aby sprowadzać żywność.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział,  że tylko dwie gminy w powiecie sprowadzają żywność. 
Dodał, że działania Kierownika GOPS-u są godne pochwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka zaproponowała, aby żywność była wydawana miejscowościami, żeby nie tworzyć kolejek 
po odbiór tej żywności. 

Pani Teresa Sawa powiedziała, że żywność wydawana jest wtedy, gdy wypłacane są świadczenia 
rodzinne i już nie tworzą się kolejki.

Ad. 12. Następnie podsumowano wybory sołeckie. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że już zakończył zebrania sołeckie, w wyniku czego 



zmieniło się 11 sołtysów. Przedstawił obecnych sołtysów, a następnie wraz z Przewodniczącym 
Rady Gminy wręczyli upominki i kwiaty dla sołtysów odchodzących, obecnych dla sesji.

Ad. 13. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przestawienie informacji 
na  temat  przeprowadzonych  konsultacji  i  zebranych  informacji  na  temat  reorganizacji  systemu 
oświaty.   

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  przedstawił  tę  informację  przedstawiając  ją  za  pomocą 
projektora multimedialnego / informacja ta stanowi załącznik do protokołu /

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań. 

Sołtys  Sołectwa  Skandawa  –  Robert  Wilamowski  zaproponował  nad  zastanowieniem  się  nad 
otwarciem Szkoły Podstawowej w Skandawie dla uczniów klas I – III. Dodał, że najwięcej dzieci 
dojeżdża  do  Szkoły  w Drogoszach,  jest  tłok  w autokarze  szkolnym,  a  ponadto  jest  długi  czas 
dowozu dzieci.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  dzieci  muszą  uczyć  się  samodzielności,  a  kwestia 
bezpieczeństwa to sprawa odpowiedniego dopilnowania przez konwojenta.

Sołtys  Sołectwa  Skandawa –  Robert  Wilamowski  powiedział,  że  obawia  się  o  bezpieczeństwo 
dzieci w autokarach, dzieci są krzywdzone i rodzice jeżdżą razem z dziećmi, bo się obawiają o ich 
bezpieczeństwo.

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Radni maja jakieś uwagi.

Uwag nie zgłoszono.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  przedstawione  przez  niego  dane  to  tylko 
informacja.  Poprosił  Radę o  wydanie  opinii,  która  będzie  wskaźnikiem czy dalej  drążyć temat 
reorganizacji szkół.

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy – Wacław Nowicki  powiedział,  że  Wójt  szerokim spektrum 
działania zdobył informacje przed podjęciem decyzji.  Dodał, że wcześniej gmina borykała się z 
problemami  baz lokalowych  szkół.  Teraz są dobre bazy.  Stałym problemem jest  dowóz dzieci. 
Podjęto  próby  zmniejszenie  kosztów  dowozu.  Konsultacje  trwają  już  drugi  miesiąc  i  są 
zobowiązani, aby dalej całą ta sprawę kontynuować.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że w ankietach rodzice wykazali swoją opinie na temat 
reorganizacji szkół. Dodał, że każdy ma prawo wyraził swoje zdanie.

Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił Radnych o wydanie opinii na temat 
reorganizacji systemu oświaty. 

Radni  w  głosowaniu  jawnym głosowali  14  głosów za  utworzeniem zespołów szkół  na  terenie 
gminy Barciany.

Ad. 15. Odpowiedzi na interpelacje nie było, ponieważ nie zgłoszono żadnych interpelacji. 

Ad. 16. Wnioski i zapytania.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wniosków.



Sołtys Sołectwa Ogródki – Marek Łapin złożył wniosek o  przeznaczenie środków, które gmina 
uzyska w wyniku sprzedaży działek, na remonty w sołectwie.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  sprawa  jest  mu  znana.  Powiedział,  że  za 
przykładem sołectwa Ogródki – sygnał do innych sołtysów o podjęcie działań.

Sołtys  Sołectwa  Barciany  –  Magda  Kopciuch  zgłosiła  wniosek,  aby  przedłużyć  czas  otwarcia 
Gminnego Centrum Informacji. Nie wszyscy maja dostęp do Internetu, a większość pracujących i 
młodzieży może z GCI korzystać tylko w godzinach popołudniowych.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawa jest mu znana. Pracownice GCI są juz 
pracownicami GOPS-u. Wcześniej Gminne Centrum Informacji realizowało  program, z którego 
było  finansowane.  Dodał,  że  w  świetlicy  sołeckiej,  która  powstanie  na  bazie  byłej   kawiarni 
Ariadna będą stanowiska komputerowe, z których będzie można korzystać.

Sołtys  Sołectwa Asuny –  Anna Służała  powiedziała,  że  dzieci  z  miejscowości  Święty  Kamień 
dojeżdżają do szkoły w Mołtajnach autobusem PKS. Dzieci te wysadzane są na przystanku PKS i 
odcinek  od  przystanku  do  szkoły  muszą  pokonać  samodzielnie,  bez  opieki.  Prosi,  aby autokar 
szkolny przyjeżdżał także po dzieci ze Świętego Kamienia.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że zna tę sprawę. Zastanawia się nad ewentualna 
budową  przystanku  obok  szkoły,  ponieważ  kurs  autobusu  szkolnego  do  Świętego  Kamienia 
opóźniłby czas dowozu.

Sołtys Sołectwa Asuny – Anna Służała poprosiła także o tablice ogłoszeń do miejscowości Duje, 
ponieważ wszelkie ogłoszenia przywieszane są tam na drzewach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że Radni nie tylko obradują na 
sesjach, ale także na komisjach. Poprosił, aby informować także sołtysów o posiedzeniach komisji.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że istnieje potrzeba stworzenia Komisji do prac nad 
utworzeniem harmonogramu modernizacji oświetlenia i dróg gminnych.     
      
Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przygotowanie  protokołów  z  posiedzeń  komisji 
poprzedniej kadencji na temat modernizacji oświetlenia i remontu dróg.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad.16. W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
obrady VI sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek

Protokolant:Emilia Żelichowska


